

YOUR CARELESS SPARK



In the music of Your Careless Spark, trace elements of melancholics like Elbow, Turin Brakes, The National or Bon Iver are embedded deeply in the band's very own sound, a sound that takes the apparent antipoles of quiet/loud and melancholy/enthusiastic and locks them in a room together. After playing numerous concerts with such musical neighbors like The Black Atlantic, Rue Royale, Wintersleep,

Fenster, Marble Man, Sea & Air or Agent Fresco under a temporary name, Your Careless Spark are now releasing their first album (of the same name), a record that feels like an approaching summer storm: Enthusiastic, melancholy, polarising. The quiet and the storm, featherweight and heavy as the load it takes off our minds.

Your Careless Spark bettet Spurenelemente von Melancholikern wie Elbow, Turin Brakes, The National oder Bon Iver tief ein in den ganz eigenen Sound der Band, die die vermeintlichen Gegenpole leise/laut und melancholisch/enthusiastisch zusammen in einen Raum sperrt. Nach zahlreichen Konzerten mit solch musikalischen Nachbarn wie The Black Atlantic, Rue Royale, Wintersleep, Fenster, Marble Man, Sea & Air oder Agent Fresco unter einem vorläufigen Bandnamen, erscheint nun Your Careless Sparks erstes, gleichnamiges Album, das sich wie ein herannahendes Sommergewitter anfühlt: Enthusiastisch, melancholisch, polarisierend. Die Ruhe und der Sturm, federleicht und schwer wie der Stein, der uns vom Herzen fällt.

Claus Friedrich vocals, keyboard, acoustic guitar

Uwe Schlagenhaft electric and acoustic guitar

Uwe Mühlhäusser electric bass

Chris Hielscher drums, percussion

„Selten hat man solch großartige Indie-Pop Musik aus Bayern gehört. (...) Nürnberg kann Pop! Und dieser Indie-Folk/Pop könnte locker mit den weltweit bekannten Bands mithalten.“ soundkartell.de, 29.06.2012